



## Referat

### Bestyrelsesmøde onsdag 03. maj 2017, kl. 18 – Idrættens Hus

Til: Anders Bang, Anne Mine M. Petersen, Cilja Neumann, Dennis Werenskiold, Jakob Sparvath og Jens Pedersen

Administrationen: Nikolaj Larsen

#### 1. Godkendelse af sidste mødereferat

Da dette var første møde for DFU's nye bestyrelse er der ikke referater fra tidligere møder til godkendelse.

#### 2. E-mail beslutninger til referat

Intet til dette punkt.

#### 3. Kort information fra administrationen

A: Sekretariatsleder

Nikolaj gav en kort introduktion til DFU's administration for de tre nye bestyrelsesmedlemmer.

#### 4. Regelmæssig økonomistatus til bestyrelsesmedlemmer og udvalg

Regnskabstal pr. 31. marts 2017 var vedlagt og Nikolaj gav en kort regnskabsstatus på mødet samt en introduktion til DFU's regnskabsproces.

Nikolaj fortalte, at der er aftalt møde med DFU's nye økonomiske ansvarlige Anders Bang.

Bestyrelsen havde herefter en dialog vedrørende, hvilke krav vi fremover skal stille til DFU's frivillige i forhold til udbetaling af midler og tilskud. Anders og Nikolaj udarbejder et oplæg til bestyrelsen, som herefter vil blive præsenteret for DFU's udvalg og støttede personer.

#### 5. Konkrete punkter til drøftelse og beslutning

A: Afstemning af forventninger til bestyrelsesarbejdet herunder diskussion om inddragelse af suppleanter (konstituering) – Alle

Bestyrelsen diskuterede om hvorvidt man vil inddrage DFU's valgte suppleanter og blev enige om, at suppleanterne vil blive inviteret til DFU's bestyrelsesmøder fremover.

Cilja foreslog, at der fremover bør være en ordstyrer på bestyrelsesmøderne og tilbød, at være ordstyrer på næste bestyrelsesmøde, hvilket der var enighed om.

Endvidere foreslog Jakob, at der oprettes en Facebook-gruppe til bestyrelsen for at lette vidensdeling internt i bestyrelsen. Bestyrelsen besluttede, at man vil i en periode vil forsøge denne vidensdelingsløsning, dog er bestyrelsen enige om, at der ikke vil blive taget nogle beslutninger på Facebook.

Der var bred enighed om, at der fremover skal være større fokus på deadlines og mailbeslutninger, og det opfordres til, hvis deadlines ikke kan nås, at medlemmerne af bestyrelsen gør hinanden opmærksom på dette.

Bestyrelsesarbejdet og e-mailkorrespondancer vil blive evalueret på bestyrelsesseminaret, som der afholdes d. 30. juni – 2. juli 2017.

B: Oversigt over opgaver og aktioner der skal adresseres – Dennis/alle



Oversigt over aktioner/opgaver der skal håndteres (påbegyndt)

#### 1. Afholdelse af CP DM 2017

Mine følger op på datoen med formanden for HFK samt tager den videre dialog med HFK i forhold til de praktiske ting. Dennis fortalte, at Wingsuit DM højst sandsynligt vil blive afholdt i forbindelse med CP DM.

#### 2. Bestyrelsesdeltagelse ved DFU Open og DFU DM 2017

Bestyrelsen besluttede, at følgende bestyrelsesmedlemmer åbner og lukker følgende nationale konkurrencer:

DFU Open - Mine holder åbningstalen og Dennis foretager præmieoverrækkelsen og afslutningstalen.

DFU DM - Jakob og Cilja aftaler indbyrdes, hvem der holder åbningstalen og hvem der foretager præmieoverrækkelsen og afslutningstalen.

#### 3. FB revision 2017

Jens arbejder videre med at samle input til årets FB revision.

#### 4. Forsikring / evt. tilbud fra Peter Krogh

- DFU's administration arbejder i øjeblikket med at finde en ulykkes- og ansvarsforsikring, som skal dække danske springere i de tilfælde, hvor DFU eller DIF's forsikringer ikke dækker de danske springere. Tidligere bestyrelsesmedlem Peter Krogh har tidligere på året taget kontakt til Nikolaj med et tilbud til DFU. Nikolaj har bedt Peter Krogh om at få yderligere detaljer. Derudover har Nikolaj taget kontakt til det svenske faldskærmsforbund i forhold til deres forsikringsforhold.

- VAF – En advokat for en tidligere springer, der kom til skade under en landing har igennem længere tid været i dialog med DFU's administration og teknisk sekretær. Det tidligere medlem af DFU ønsker at stævne sin tidligere klub (VAF). Klubben afventer stævningen fra advokaten.

- Jakob "Mekker" Sørensen – Igennem et længere forløb har DFU været involveret i "Mekker's" uheld. DFU's tidligere tekniske sekretær har ligeledes været i dialog med "Mekker's" advokat, som har skitseret, at der givetvis vil blive opstartet en sag mod DFU i forhold til de skader Mekker pådrog sig i sig i forbindelse med sin landing.

På baggrund af ovenstående, så udarbejder Jens et oplæg til en konkretisering af instruktørvirket som vil blive forelagt DFU's bestyrelsen, og som vil blive præsenteret på IU's årsmøde i november 2017.

#### 5. Bank/DFU kontokort

Bestyrelsen har bedt Nikolaj om at få udstedt et kontokort til DFU's bankkonto, så mindre indkøb og abonnementer for DFU kan blive kørt direkte på DFU's bankkonto.

#### 6. Mailbox udfordringer

Igennem den seneste tid har der været udfordringer med, at mails udsendt fra DFU's kontor ikke nåede frem til de tiltænkte mailbokse. Derfor har bestyrelsen bedt Christian Wanscher, som har udviklet DFU's hjemmeside og Nikolaj om finde en stabil og økonomisk fornuftig løsning for DFU's mailsystem.

Bestyrelsen blev enige om, at der skal arbejdes efter en løsning, som både sikre en bedre overlevering for fremtiden og samler historikken for kommende bestyrelsesmedlemmer.

Igennem den nye løsning skal det samtidigt sikres, at vi etablerer en løsning, som alle i bestyrelsen har adgang til, og hvor der er en fast struktur.

#### 7. DZDK – samarbejdsaftale

Dennis forklarede, at han i forbindelse med påskeboogiet i Vamdrup kørte en tur til DZDK i Herning. På baggrund af dette møde, så er der fortsat et ønske fra både DZDK og DFU's side om at få udarbejdet en samarbejdsaftale til gavn for sporten. Dennis vil i første omgang aftale et møde med DZDK.



Derudover har bestyrelsen bedt Mine om, at tage kontakt til formanden for HFK for at sikre, de krav DFU har stillet til HFK også overholdes.

#### *8. Swoop Challenge 2017*

DFU blev i april måned opfordret til, fra FAI's side, at støtte op om Swoop Challenge (SC) 2017, hvor SC har fået godkendt det første Swoop Freestyle World Championships, der som de foregående år skal afholdes på Peblinge sø i København.

I forhold til de informationer der er delt med DFU's bestyrelse, så vil SC selv stå for deres event til sommer uden indblanding fra DFU og vil i den forbindelse udarbejde sin egen driftshåndbog, som skal godkendes af Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen.

#### *9. DFU's administration*

Dennis fortalte, at Cilja og Dennis vil påtage sig arbejdsgiverrollen i forhold DFU's ansatte og vil indkalde til samtaler med Helle og Nikolaj og i den forbindelse, vil de ansattes stillingsbeskrivelser blive opdateret.

Dennis foreslog endvidere, at oplægget der er udarbejdet af Mine og Halfer og som er fremsendt til bestyrelsen i forhold til DFU's sekretariatsleder, godkendes.

Bestyrelsen var enige om, at Dennis og Cilja arbejder videre med ovenstående.

#### *C: Bestyrelsesseminar i 1 halvår 2017 - Alle*

Bestyrelsen er enige om vigtigheden af, at få afholdt et bestyrelsesseminar, så bestyrelsen kan få det bedst mulige samarbejde og fremdrift i opgaverne. Derfor afholdes der bestyrelsesseminar d. 30. juni - 2.juli 2017 og bestyrelsen besluttede, at DFU's suppleanter inviteres med.

DFU's administration finder en passende lokation med gode faciliteter til en produktiv weekend.

#### *D: KDA status - Dennis*

Dennis gav en kort introduktion til KDA, samt det arbejde, der ligger forud for den arbejdsgruppe, der er nedsat på baggrund af de senest 2-3 måneders arbejde. Arbejdsgruppen skal se på effektivisering af arbejdsgange og opgaveprioriteringer i KDA.

Endvidere fortalte Dennis, at man, på det seneste møde, er blevet enige om, at opgaverne i KDA fremover skal uddelegeres til unionerne og forbundene under KDA og der arbejdes på et eventuel salg af KDA huset.

#### *E: DFU's strategiarbejde status – Mine*

Mine fortalte bestyrelsen om det arbejde, der indtil videre har været foretaget i strategigruppen.

Derudover anbefaler arbejdsgruppen, at der udarbejdes arbejdsdokumenter til klubberne, hvilket vil blive et dokumenter der lægger sig op af strategiaftalerne.

Mine fortalte, at DIF's konsulent har anbefalet arbejdsgruppen, at der fremover at der udpeges en ansvarlig for skrivearbejdet for at sikre ens ordlyd og perspektivering.

Det er blevet aftalt, at Helle bliver ansvarlig for at samle og skrive målsætninger og handleplaner på baggrund af arbejdsgruppens arbejde. Derudover vil Helle løbende sende de færdige redigerede strategispør til kommentering til arbejdsgruppen, DIF's konsulent og DFU's bestyrelse, hvorfor der vil kunne forventes korte deadlines.

Cilja havde kommentarer til målsætninger, og vil tage kontakt til Helle for at komme med sine input inden Helle påbegynder sit arbejde med færdiggørelsen af DFU's strategi.

#### *F: Faldskærmsvinger – Jens*

Kim B. Jørgensen, formand for VAF, fremlagde et forslag til en ny DFU vinge på DFU's ekstraordinære repræsentantskabsmøde og har efterfølgende fremsendt oplægget til DFU's bestyrelse. Den nye faldskærmsvinge skal tilbydes de danske militærspringere.



Teknisk sekretær vil herefter udarbejde en PA'er for bæring af officielle DFU vinger, på baggrund af det arbejde der er forelagt. Bestyrelsen takkede i den forbindelse formanden for VAF for hans oplæg.

*G: Forventningsafstemning ift. genoptagelse af instruktørvirksomhed for Jacob "Mekker" Sørensen - Jens*  
Jens skitserede historien bag "Mekker", samt at "Mekker" meget gerne vil fortsætte sit instruktørvirke i DFU, men grundet DFU's regler, så kan han ikke fungere som radiomand i DFU.

Bestyrelsen havde en længere dialog og der var opbakning til en dispensation der i første omgang er begrænset til 2017 med nogle klart definerede opgaver og krav til Mekkers fortsatte instruktørvirke, tilpasset de faktiske forhold. Jens udarbejder en dispensation i samarbejde med IU til godkendelse af de respektive instanser.

## **6. Opfølgning på aftalte opgaver**

*A: Status på medlemsdatabase og stævnelederprogram - Jens*

Arbejder videre med de sidste småting i forhold til medlemsdatabasen.

Dennis og Jens skal udarbejdet en aftale for brugen af systemet samt betaling.

Jens forudser fortsat, at medlemsdatabasen er parat til brug for klubberne inden 30. juni 2017.

Jens fortalte videre, at stævnelederprogrammet igen blev benyttet i forbindelse med påskeboogiet i Vamdrup, og tilbagemeldingerne derfra var positive. Der arbejdes hen imod at tilpasse systemet så det er modent til brug i flere (på sigt alle) klubber. Jens understregede at det er 100% op til klubberne om de hver især ønsker at bruge stævnelederprogrammet. Ambitionen er naturligvis at programmet bliver så godt at det bliver et naturligt valg for klubberne.

## **7. Informationsdeling fra bestyrelsesmedlemmer**

*A: Formand*

Intet nyt

*B: Næstformand*

Intet nyt

*C: Teknisk sekretær*

Dennis tager kontakt til Katrine, DFU's tidligere teknisk sekretær, så der kan foretages en ordentlig overlevering og Jens kan få de nødvendige informationer til sit videre arbejde.

*D: Økonomisk ansvarlig*

Anders bruger lige nu noget tid på, at skabe sig et overblik og DFU's økonomi. Det er aftalt, at Anders kommer forbi DFU's kontor inden for den nærmeste fremtid.

*E: Bestyrelsesmedlem med primært fokus på elite*

Intet nyt

*F: Bestyrelsesmedlem med primært fokus på bredde*

Jakob fortalt, at han lige har deltaget i freefly turen til Fano, Italien, hvilket var en super god oplevelse og hvor freefly gruppen mødtes nogle af de danske wingsuit springere.



## 8. Eventuelt

### *Marketing/reklame*

Jakob foreslog, at bestyrelsen bør gøre sig nogle overvejelser i forhold til landsdækkende markedsføring og reklame både i forhold til Facebook og Google. Mine understregede, at disse tanker har tidligere bestyrelser også gjort sig, men at det kræver, at bestyrelsen er helt klare på formålet og ikke mindst har taget nogle dialoger med klubberne, om de er parat til det mulige ekstra arbejde dette måtte medføre. Derimod burde det være et fokusområde i forhold til de ca 1.600-1.800 elever der kommer til DFU hvert år. Ud af disse springere formår DFU kun at fastholde 10-15 %. Dette vil blive et emne på kommende bestyrelsesseminaret.

### *Folkemøde på Bornholm*

I forbindelse med en løselig snak mellem DFU's administration og Dennis kom ideen om, at Faldskærmsklubben Bornholm og DFU måske kunne drage fordel af den store politiske event folkemødet på Bornholm nu er blevet.

Der arbejdes videre med tankerne og Dennis vil tage kontakt til de forskellige interessenter.

\_\_\_\_\_

Dennis Werenskiold

\_\_\_\_\_

Cilja Neumann

\_\_\_\_\_

Jens Pedersen

\_\_\_\_\_

Anders Bang

\_\_\_\_\_

Anne Mine Møller Petersen

\_\_\_\_\_

Jakob Sparvath